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BROI.0012.6.5.2019 

 

Protokół nr 5/19  

z posiedzenia Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska  

z dnia 4 września 2019 roku 

 

1. Otwarcie obrad 

 

Pan Wojciech Rudziński – Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska 
w dniu 4 września 2019 r. o godzinie 14

05 
otworzył obrady Komisji Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska. Powitał radnych oraz zaproszonych gości w osobach:  Pana Jana Ambrożewicza 

– Wicestarosty, Pana Macieja Bachurskiego – Powiatowego Lekarza Weterynarii we 

Włocławku, Pani Ilony Nowickiej – przedstawiciela Wydziału Monitoringu Środowiska  

w Bydgoszczy, Pani Anny Ciesielskiej -  Kierownik Delegatury we Włocławku  WIOŚ  

w Bydgoszczy, Pana Mariusza Kieszkowskiego – Naczelnika Wydziału Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska.    

Lista zaproszonych osób stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  

 

2. Stwierdzenie quorum  

 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że w obradach bierze udział 5 radnych, co wobec 

ustawowego składu komisji wynoszącego 5 radnych, stanowi wymagane quorum, a zatem 

obrady są prawomocne.  

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  

 

3. Przyjęcie porządku obrad  
 

Przewodniczący Komisji poinformował, iż z materiałami na posiedzenie komisji radni 

otrzymali porządek obrad w brzmieniu: 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad Komisji. 

2. Stwierdzenie quorum.  

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu nr 4/19 z posiedzenia Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska z dnia 

2 sierpnia 2019 r.  

5. Informacja o stanie środowiska powiatu włocławskiego w 2018 roku. 

6. Informacja Powiatowego Lekarza Weterynarii o zagrożeniach ASF na terenie powiatu 

włocławskiego oraz powiatów ościennych.  

7. Informacja o stanie klęski suszy na terenie powiatu włocławskiego. 

8. Sprawy różne. 

9. Zamknięcie obrad Komisji. 

 

Przewodniczący zapytał radnych czy mają uwagi, propozycje do porządku obrad? Radni nie 

wnieśli uwag?  

Przewodniczący Komisji zapytał radnych, kto jest za przyjęciem porządku obrad 

i przeprowadził procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za – 5 

Przeciw – 0  

Wstrzymało się – 0  
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Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 

przyjęła porządek obrad.  

Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  

 

4. Przyjęcie protokołu nr 4/19 z posiedzenia Komisji Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska z dnia 2 sierpnia 2019 r.  

 

Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, czy mają uwagi do protokołu 

sporządzonego z  posiedzenia Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska z dnia 2 sierpnia 

2019 r.?  Wobec braku uwag Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, kto jest za 

przyjęciem protokołu nr 4/19 z posiedzenia Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska z dnia 

2 sierpnia 2019 roku i przeprowadził procedurę głosowania.  

Wyniki głosowania: 

Za - 5 

Przeciw - 0  

Wstrzymało się - 0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że Komisja 

przyjęła protokół nr 4/19 z posiedzenia Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska z dnia 2 

sierpnia 2019  roku. 

 

5. Informacja o stanie środowiska powiatu włocławskiego w 2018 roku. 

 

Przewodniczący Komisji poinformował członków Komisji, że wraz  z zawiadomieniem 

otrzymali Informację o stanie środowiska powiatu włocławskiego w 2018 roku. W dniu 

dzisiejszym członkowie komisji otrzymali Informację o wynikach kontroli obiektów o 

podstawowym znaczeniu dla powiatu. Przewodniczący Komisji poprosił o zabranie głosu 

Panią Annę Ciesielską - Kierownik Delegatury we Włocławku  WIOŚ w Bydgoszczy celem 

wyjaśnienia przedłożenia w dniu dzisiejszym Informacji o wynikach kontroli obiektów  

o podstawowym znaczeniu dla powiatu.  

Pani Anna Ciesielska - Kierownik Delegatury we Włocławku  WIOŚ w Bydgoszczy 
poinformowała, że od 1 styczna br.  zgodnie z art. 8 a ust. 1 ustawy z dnia 20 lipca 1991 r.  

o Inspekcji Ochrony Środowiska wojewódzki inspektor ochrony środowiska przekazuje 

radzie powiatu na ich wniosek, informację o wynikach kontroli obiektów o podstawowym 

znaczeniu dla obszaru województwa. Taki raport będzie zamieszczony na stronie 

internetowej. W dniu dzisiejszym Kierownik pozwoliła sobie przybyć na dzisiejsze 

posiedzenie komisji i przedłożyć informację o wynikach kontroli obiektów o podstawowym 

znaczeniu dla powiatu włocławskiego w latach 2018-2019. Łącznie w ewidencji WIOŚ 

znajduje się obecnie 6746 zakładów, w tym 1808 zakładów podlegających pod Delegaturę  

we Włocławku. Wśród tych zakładów na terenie powiatu włocławskiego zlokalizowanych jest 

822 zakłady, w tym 384 na terenie miasta Włocławek. Plany kontrolne zakładów sporządzane 

są na podstawie kategorii zakładu przypisanej w Informatycznym Systemie Kontroli (ISK). 

Zgodnie z ewidencją zakładów prowadzoną przez WIOŚ obecnie na terenie powiatu 

włocławskiego i miasta Włocławek zlokalizowane są: 

- 3 zakłady należące do I kategorii: ANWIL S.A., PKN ORLEN S.A., Zakład PTA  oraz  

RUN Chłodnia we Włocławku Sp. Z o.o. 

ANWIL S.A. oraz PKN ORLEN zakład PTA są również kwalifikowane jako Zakłady Dużego 

Ryzyka wystąpienia poważnej awarii przemysłowej, natomiast RUN Chłodnia Sp. z o.o. jest 

Zakładem Zwiększonego Ryzyka wystąpienia poważnej awarii.  

- 15 zakładów należących do II kategorii; 

-68 należących do III kategorii; 

336 zakładów należących do IV kategorii; 

400 zakładów należących do V kategorii. 
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Poza kontrolami planowymi obserwuje się systematyczny wzrost interwencji  

i wykonywanych w związku z nimi kontroli pozaplanowych. W 2018 roku do Delegatury 

WIOŚ we Włocławku wpłynęło 63 zgłoszenia interwencyjne, z czego 20 zgłoszeń zostało 

przekazanych wg. właściwości, pozostałe 43 załatwiono we własnym zakresie. Kierownik 

poinformował, że jednostka prowadzi interwencje po godzinie 15. Policja dokonuje 

zgłoszenia, że w kompleksie leśnym w m. Telążna Gmin Włocławek dwa pojazdy ciężarowe 

wypełnione odpadami utknęły w piaszczystej drodze leśnej. Inspektorzy delegatury we 

Włocławku niezwłocznie  udali się na miejsce, gdzie stwierdzili dwa zespoły pojazdów 

złożone z ciągnika i naczepy. Zgodnie  załączonym do transportu odpadów dokumentem WZ 

przedmiotem transportu były odpady o kodzie 191204-tworzywa sztuczne i guma  w ilości 

około 20 MG na każdej naczepie. Na podstawie oceny morfologicznej dokonanej na miejscu 

zdarzenia przez inspektorów Inspekcji Ochrony Środowiska stwierdzono, iż transportowane 

na ww. pojazdach odpady w rzeczywistości stanowiły zmieszane odpady zawierające: 

tworzywa sztuczne, folię, opakowanie ze szkła, odpady gumowe, opakowania po lekach, 

tekstylia, odpady tektury, papę, kawałki drewna, zlepy farb, zanieczyszczoną ziemię, 

materiały izolacyjne. Na podstawie przeprowadzonej kontroli stwierdzono naruszenie 

przepisów ustawy o odpadach w zakresie transportu odpadów. W związku z powyższym oba 

transporty odpadów zostały skierowane na wyznaczone miejsce magazynowania odpadów 

zlokalizowane na terenie Zakładu Unieszkodliwiania Odpadów komunalnych.  W związku 

podejrzeniem, ze kierowcy chcieli pozbyć się odpadów na terenie lasu postępowanie w 

przedmiotowej sprawie prowadzi Komenda Miejska Policji we Włocławku, ponadto 

Kujawsko-Pomorski Wojewódki Inspektor Ochrony Środowiska skierował wystąpienia do 

właściwych miejscowo WIOŚ o podjęcie działań zgodnie z kompetencjami wobec podmiotu, 

który przekazał odpady oraz wobec firm wykonujących usługę transportu. W zakresie 

gospodarki wodno-ściekowej nowością są kontrole gospodarstw rolnych w zakresie 

stosowania tzw. Programu działań. Program działań zawiera wiele wymogów, które maja być 

przestrzegane w gospodarstwach rolnych na terenie całego kraju i dotyczą one między 

innymi:  

a) rolniczego wykorzystania nawozów na glebach zamarzniętych, zlanych wodą, 

nasyconych woda lub przykrytych śniegiem; 

b) warunków rolniczego wykorzystania nawozów na terenach o dużym nachyleniu; 

c) okresów nawożenia; 

d) warunków przechowywania nawozów naturalnych oraz postepowanie z odciekami; 

e) dawek i sposobu nawożenia azotem, 

f) dokumentowania realizacji programu działań.  

Kontrole stosowania Programu działań prowadzi właściwy organ Inspekcji Ochrony 

Środowiska. Zgodnie z art. 109 ust. 1 ustawy Prawo wodne na podstawie wyników kontroli, 

w zależności od zakresu i stopnia naruszenia, właściwy organ Inspekcji Ochrony Środowiska 

wydaje z urzędu decyzję, w której może: nakazać usunięcie w określonym terminie 

nieprawidłowości stwierdzonych w trakcie kontroli lub ustalić obowiązek uiszczenia opłaty, o 

której mowa w ust. 4, oraz jej wysokość. W 2018 r. Delegatura WIOŚ we Włocławku 

przeprowadziła kontrole 10 gospodarstw w tym 3 na terenie powiatu włocławskiego. Na 2019 

r. zaplanowano kontrolę 60 gospodarstw rolnych. Do końca sierpnia 2019 roku 

przeprowadzono 45 kontroli, w tym 27 na terenie powiatu włocławskiego. W związku ze 

stwierdzonymi naruszeniami wydano 26 decyzji nakazujących usuniecie w określonym 

terminie nieprawidłowości w tym 18 dotyczyło gospodarstw zlokalizowanych na terenie 

powiatu włocławskiego.   

Radny Roman Tomaszewski powiedział, że na terenie powiatu włocławskiego pojawiają się 

często nagłe pożary składowisk opon. Jest to proceder, który pojawia się od niedawna. Radny 

zapytał, czy jest możliwość karania takich osób, które próbują w taki sposób utylizować 

opony? Czy jest możliwość kontroli? Jeśli taki proceder zostanie udowodniony to czy istnieje 

możliwość nakładania kar, które by zniechęciły te osoby do tego typu działania. 
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Pani Anna Ciesielska - Kierownik Delegatury we Włocławku  WIOŚ w Bydgoszczy 
odpowiedziała, że jeśli osoba fizyczna dokonuje podpalenia składowiska opon wówczas 

należy zgłosić to na policję. Policja może wystawić mandat do wysokości 500 zł lub skieruje 

sprawę do sądu grodzkiego, gdzie grzywna wynosi do 5000 zł. Jeśli to jest pożar na 

składowisku lub na terenie prowadzonej działalności gospodarczej to wówczas należy 

powiadomić delegaturę WIOŚ, która dokona kontroli na miejscu.  

Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, czy mają pytania do przedłożonej 

informacji? 

Wobec braku pytań Przewodniczący komisji zapytał członków Komisji, kto jest za 

przyjęciem  Informacji o wynikach kontroli obiektów o podstawowym znaczeniu dla powiatu 

i przeprowadził procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-5 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że Komisja 

przyjęła Informację o wynikach kontroli obiektów o podstawowym znaczeniu dla powiatu 

Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, czy maja pytania do przedłożonej 

informacji o stanie środowiska powiatu włocławskiego w 2018 roku? 

Wobec braku pytań Przewodniczący komisji zapytał członków Komisji, kto jest za 

przyjęciem  Informacji o stanie środowiska powiatu włocławskiego w 2018 roku i 

przeprowadził procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-5 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że Komisja 

przyjęła Informację o stanie środowiska powiatu włocławskiego w 2018 roku. 

 

Informacja o wynikach kontroli obiektów o podstawowym znaczeniu dla powiatu stanowi 

załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  

 

Informacji o stanie środowiska powiatu włocławskiego w 2018 roku stanowi załącznik nr 5 

do niniejszego protokołu.  

 

6. Informacja Powiatowego Lekarza Weterynarii o zagrożeniach ASF na terenie 

powiatu włocławskiego oraz powiatów ościennych.  

 

Przewodniczący Komisji poprosił Pana Macieja Bachurskiego – Powiatowego Lekarza 

Weterynarii we Włocławku o przestawienie informacji. 

Pan Maciej Bachurski – Powiatowy Lekarz Weterynarii na wstępie podziękował za 

spotkanie, które miało miejsce miesiąc temu na tej Sali dzięki uprzejmości Pana Starosty 

goszczono tutaj Kujawsko-Pomorskiego Wojewódzkiego Lekarza Weterynarii, który 

przedstawiał prezentację dotycząca ASF.  Problem ASF w Polsce jest dość duży, na te chwilę 

jest około 45 ognisk tam gdzie jest trzoda chlewna, 1582 przypadki u dzików. Najwięcej 

przypadków u dzików w skali minimalnej to obszar Warszawy, Kampinosu. Nie ma tygodnia, 

aby nie pojawił się kolejny przypadek ASF u dzika. Istnieje możliwość zahaczenia woj. 

Kujawsko-Pomorskiego od góry tj. Brodnica, Golub Dobrzyń. Wprowadzone zostało 

ostrzeżenie Wojewody odstrzał sanitarny dzików. Rozporządzeniem Ministra Rolnictwa w 

sprawie wprowadzenia w 2019r. na terytorium Rzeczypospolitej Polskiej „Programu 

mającego na celu wczesne wykrycie zakażeń wirusem wywołującym afrykański pomór świń i 

poszerzenie wiedzy na temat tej choroby oraz jej zwalczanie” na ternie powiatu 
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włocławskiego to tylko Gmina Izbica Kujawska oraz Gmina Lubraniec nie są objęte strefą 

WAMTA. WAMTA wytyczana jest 100 km od ostatniego przypadku. Dzięki podpisaniu 

umów  z myśliwymi i kołami łowieckimi ten plan zostanie wykonany. Na polach jest jeszcze 

kukurydzą i są trudności, ale koła łowickie powoli sobie  z tym radzą. WAMTA to jest ponad 

standardowy, bez limitowy odstrzał dzików w którym płacone jest 650 zł za samicę powyżej 

30 kg, a za samca i samice poniżej 30 kg – 300 zł. Wspólnie z Inspekcją Transportu 

drogowego zintensyfikowano kontrolę transportu głównie świń, sprawdzana jest pełna 

dokumentacja towarzysząca transportowi, jak i środki transportu, które przewożą trzodę 

chlewną - czy są w odpowiednim stanie. Powiat włocławski jest bardzo rozdrobniony, ma 

największą liczbę gospodarstw, ale średnie pogłowie.  Tym samym świadczy o tym, że są 

gospodarstwa o mało średniej ilości świń. Wystosowano w zeszłym miesiącu pismo do 

ARiMR o aktualizację danych. Kujawsko-pomorski Wojewódzki Lekarz Weterynarii również 

wystąpił o te dane w związku z tym będzie wiadomo jaki jest bieżący stan ilości gospodarstw 

utrzymujących świnie na terenie powiatu. Zwiększono liczbę kontroli jeśli chodzi o 

bioasekuracje. Na pierwszy plan wyszły duże gospodarstwa, nie ma uchybień. Na terenie 

Gminy Fabianki znajduje się jedna rzeźnia. Obecnie wykonywana jest kontrola gospodarstw 

znajdujących się blisko miejsca skupu.  

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

Radny Roman Tomaszewski zapytał, w ilu procentach środki finansowe przeznaczone na 

zwalczanie ASF w trybie WAMTA zostały wyczerpane? Czy ta pula jest jeszcze 

wystarczająca? Radny jest członkiem koła łowieckiego i jest zadowolony, że ten system 

został wprowadzony. Radny zapytał, czy jeśli w powiecie włocławskim pojawiłby się 

problem z ASF to, czy Powiatowy Lekarz Weterynarii nie obawia się, że braknie 

odpowiednich osób, aby tym pokierować i zarządzić? Czy są gotowe rozwiązania w takim 

przypadku? 

Pan Maciej Bachurski – Powiatowy Lekarz Weterynarii powiedział, że współpraca 

między myśliwymi i kołami łowieckimi układa się dobrze. Jedyny problem to dokumenty. 

Odstrzał dzika jest związany z dostarczeniem przez myśliwego 4 dokumentów: zdjęcia, 

pobranie znacznika, badanie na włośnie, skrócony protokół dochodzenia epizootycznego  

z danymi  szerokością i długością geograficzną. Jeśli chodzi o pieniądze i odstrzał utrzyma się 

na tym samym poziomie jest to około 70 dzików miesięcznie to środków finansowych 

wystarczy. Jedyna obawa jaka Powiatowy Lekarz Weterynarii ma to jeśli zostanie 

rozporządzeniem zwiększona WAMTA na dwa pozostałe gminy, ale na tę chwile nie ma 

obaw. Powiatowy lekarz weterynarii zachęca by koła na bieżąc przedstawiały rachunki. Tak 

niektóre koła robią, że odstrzelą 150 szt. Dzika, a rachunek przedstawią w  grudniu. 

Miesięcznie wiadomo jaki jest odstrzał i zabezpieczenie finansowe jest na te chwile. Zawsze 

brakuje ludzi w inspektoratach. To nie jest tak, że inspektoraty są w 100% przygotowane. 

Gdyby były tak przygotowane to nie wyznaczali by lekarzy wolnej praktyki do wykonywania 

czynności wynikających z art. 16. Kilkanaście la temu na terenie powiatu miała miejsce ptasia 

grypa i bez pomocy lekarzy wolnej praktyki nie udałoby się tego przejść. To oni robili 

perlustracje i robili to doskonale. W dniu 13 września będzie miało miejsce Święto 

Weterynarii, które zostało połączone ze szkoleniem na które przyjeżdża 2 lekarzy weterynarii: 

Powiatowy Lekarz Weterynarii w Białymstoku i Powiatowy Lekarz Weterynarii z Ostrołęki, 

którzy w tym roku byli we wszystkich 45 ogniskach z racji tego, że są w ścisłym gronie 

Głównego Lekarza Weterynarii i  zawsze jeżdżą do ognisk. Będzie przedstawiona prezentacja 

slajdowa. Według prawa Powiatowy Lekarz Weterynarii wydaje decyzję o zabiciu, utylizacji i 

to wszystko, ale nigdy się tak nie dzieje. Zawsze Powiatowy Lekarz Weterynarii i cała załoga 

inspektoratu wszystko wykonuje, aby było jak najlepiej. Szczególny problem ASF stanowi 

dla dużych rolników znajdujących w strefach, którzy nie zawiną i spełniają warunki 

bioasekuracyjne. Na terenie powiatu włocławskiego nie wydano jeszcze ani jednej decyzji 

zakazującej.  Na dzień dzisiejszy Powiatowy Lekarz Weterynarii  nie spotkała się z rolnikiem, 

który by nie zrozumiał tematu. W gminach organizowane były szkolenia i frekwencja była 
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rewelacyjna. Było zainteresowanie tym problemem.  Najbardziej cieszy Powiatowego 

Lekarza Weterynarii fakt, że myśliwi, którzy zajmowali się hodowlĄ trzody chlewnej doszli 

do wniosku zamknięcia hodowli, ponieważ stanowi to niebezpieczeństwo.  

Rady Zygmunt Wierzowiecki zapytał, czy są opracowane jakieś szczepionki w laboratoriach 

na ASF? Jeśli dalej będzie taka sytuacja to dojdzie do tego, Że w Polsce nie będzie hodowli 

trzody chlewnej.  Czy ktoś się przymierza, aby takĄ szczepionkę opracować? Można byłoby 

szczepić zarówno zwierzęta dzikie jaki i trzodę chlewną i wówczas nie byłoby problemu.  

Pan Maciej Bachurski – Powiatowy Lekarz Weterynarii powiedział, że w przypadku 

choroby Aujeszky’iego to powiat włocławski był jednym z nielicznych powiatów i to dzięki 

lekarzom wolnej praktyki weszli w szczepienie, a nie wybijanie. Powiatowy Lekarz 

Weterynarii  przy Aujeszky’ce mógł wybić wszystko i zapłacić lub wejść w szczepienia, co 

trwało 2 lata dłużej, ale zachować populacje świń. Inspekcja wybrała ta druga metodę, 

bardziej pracochłonną, ale udało się utrzymać hodowle. Jeśli chodzi o szczepionkę na ASF to 

wirus cały czas się modyfikuje, nie jest stabilny dlatego nie można zrobić takiej szczepionki. 

Firma, której uda się opracować taką szczepionkę zarobi na tym ogromne pieniądze. Na tę 

chwile nie ma szczepionki na ASF.  

Przewodniczący Komisji zapytał, ile jest na terenie powiatu włocławskiego gospodarstw 

zajmujących się hodowla trzody chlewnej? Ile sztuk  trzody chlewnej znajduje się na terenie 

powiatu włocławskiego? 

Pan Maciej Bachurski – Powiatowy Lekarz Weterynarii powiedział, że jest to około 1400 

gospodarstw. Jeśli chodzi o liczbę sztuk to 51150 sztuk. Średnio w gospodarstwie jest 35 

sztuk trzody chlewnej.  Na samym początku bioasekuracji, z pewną premedytacją zaczęto od 

kontroli zerowych, aby rolnicy wiedzieli  że już takie kontrole się odbywają, ale żeby jeszcze 

mieli czas na przygotowanie. Obecnie inspekcja zajmuje się pełną bioasekuracją, zerówki 

odpuszczono.  

Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, czy są pytania do przedstawionej 

informacji. 

Wobec braku pytań Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja przyjęła Informację 

Powiatowego Lekarza Weterynarii o zagrożeniach ASF na terenie powiatu włocławskiego 

oraz powiatów ościennych 

 

 

7. Informacja o stanie klęski suszy na terenie powiatu włocławskiego. 

 

Przewodniczący Komisji poprosił Naczelnika Wydziału Rolnictwa i Ochrony Środowiska o 

przedstawienie tematu. 

Mariusz Kierzkowski – Naczelnik Wydziału Rolnictwa i Ochrony Środowiska 
poinformował, że susza pogłębia się w całym kraju, a straty przekroczyły już 3 mld zł i rosną. 

Rząd obiecuje pomoc i wypłatę rekompensat. W pierwszej kolejności pieniądze otrzymają 

najbardziej poszkodowani rolnicy. Susza rolnicza w Polsce występuje we wszystkich 

monitorowanych uprawach, wśród upraw: rzepaku i rzepiku, zbóż jarych, zbóż ozimych,  

krzewów owocowych,  truskawek,  roślin strączkowych, kukurydzy na ziarno, kukurydzy na 

kiszonkę, drzew owocowych, warzyw gruntowych, tytoniu, buraka cukrowego, ziemniaka i 

chmielu. Największe zagrożenie suszą rolniczą w Polsce występuje wśród kukurydzy na 

ziarno i kukurydzy na kiszonkę. Bardzo duże zagrożenie suszą rolniczą występuje wśród 

upraw zbóż jarych i zbóż ozimych, którą notowano we wszystkich województwach. Straty w 

uprawach rolnych są szacowane przez 1889 powołanych do tego celu przez wojewodów 

komisji, które działają w 1638 gminach. Według danych na dzień 28 sierpnia w 187 979 

gospodarstwach rolnych oszacowano na powierzchni 2 916,8 tys. ha UR straty spowodowane 

przez suszę na kwotę 3 068 442 tys. zł. Komisje szacujące straty pracują praktycznie w ¾ 

gmin w kraju. Procedura jest niezmieniona. Komisja jest powoływana na wniosek samorządu 

lokalnego przez wojewodę, który zatwierdza protokoły z szacunkami strat. Na podstawie 
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programu przyjętego przez rząd na ostatnim posiedzeniu zostanie przekazana pomoc suszowa. 

Nabór będzie tradycyjnie realizowała ARiMR. Skala pomocy dla rolników będzie podobna 

jak rok temu. Straty powyżej 70% to pomoc 1000 zł na hektar, ale jeżeli przynajmniej połowa 

uprawy nie była ubezpieczona to 500 zł/ha. W przypadku strat między 30% a 70% stawka 

pomocy to 500 zł, ale jeżeli przynajmniej połowa upraw nie była ubezpieczona to 250 zł/ha. 

Na uruchomienie tej pomoc nie będzie potrzebna zgoda Brukseli. 

Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, czy mają pytania? 

Radny Roman Tomaszewski zapytał, czy cokolwiek jest robione, aby ta sieć badania 

opadów na trenie powiatu włocławskiego była relatywnie gęstsza, dzięki temu będzie większa 

wiedza, czy w danym terenie miała miejsce susza, czy też nie.  

Mariusz Kierzkowski – Naczelnik Wydziału Rolnictwa i Ochrony Środowiska 
poinformował, że wójtowie z terenu powiatu, ale także Kujawsko-Pomorska Izba Rolnicza 

apeluje o to. Na tę chwilę trudno naczelnikowi powiedzieć coś więcej na ten temat. 

 Przewodniczący Komisji zapytał, czy są jakieś informacje przekazywane od wojewody z 

urzędu wojewódzkiego do samorządów gminnych i powiatu na temat postepowania skutków 

suszy.  

Mariusz Kierzkowski – Naczelnik Wydziału Rolnictwa i Ochrony Środowiska 
poinformował, że powiat włocławski nie otrzymują takich informacji ale z  tego co naczelnik 

wie to samorządy gminne otrzymują takie informacje.   

Przewodniczący Komisji zapytał, czy są jeszcze jakieś pytania? 

Wobec braku uwag Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja przyjęła Informację o 

stanie klęski suszy na terenie powiatu włocławskiego. 

 

Informacja o stanie klęski suszy na terenie powiatu włocławskiego stanowi załącznik nr 6 do 

niniejszego protokołu.  

 

 

 

8. Sprawy różne. 

 

Przewodniczący Komisji zapytał członków, czy mają jakieś sprawy, które należałoby 

poruszyć w tym punkcie? 

Więcej głosów nie było.  

 

9. Zamknięcie obrad Komisji. 

Po zrealizowaniu porządku obrad Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

w dniu 4 września 2019 roku o godzinie 15:05 dokonał zamknięcia obrad Komisji.     

                                                                                          

                                                                         Przewodniczący Komisji   

Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

                                                

                                                                                                     

                       Wojciech Rudziński  

 

 

 

 

 

Ze Starostwa Powiatowego protokołowała: 

 

Marta Grzegórska………………………… 


